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Ure ju j e urednišk i odbor: F r an jo 
Muršec, p redsedn ik — člani: Breda 
Stuhec, Jože Šuman, p r a n e š u m a n 
in Franček Štefanec — Odgovorni 
u rednik Franček Štefanec. — Ured-
ništvo in uprava Lenart , Radgonska 
cesta 9. — Izha ja s ta lno na 8. s tra-
neh drugi in četr t i če t r tek . — Let-
na naročnina 500 din, inozemstvo 
900 din. — Tekoči račun pri pod-
ružnici NB Maribor številka 604-11-
608-103. — Ime: Pogodbena skup-
nost za i zda jan je časopisa »Doma-
če novice« Lenar t . — Tiska CP 

»Cejski tisk« Celje. 

PRAZNOVANJE KRAJEVNEGA P R A Z N I K A LENART 

Turistična postojanka »Črni les« 
Avtomatska telefonska centrala 

OTVORITEV SO SE UDELEŽILI POMEMBNI DRUŽBENO POLI-
TIČNI DELAVCI OKRAJA IN OBČINE — ZA AVTOMATSKO 
CENTRALO V LENARTU JE BILO VLOŽENIH 15 MILIJONOV 
DIN — ZAENKRAT JE PRIKLJUČENO NA AVTOMATSKO 
CENTRALO 50 PRIKLJUČKOV— »ČRNI LES« JE PO OTVORI-
TVI OBISKALO VELIKO MOTORIZIRANIH GOSTOV. 

KONFERENCE K R A J E V N I H ORGANIZACIJ SZDL 

javne tribune-priprave 
na skupščinske volitve 

S SEJE IZVRŠNEGA ODBORA OBČINSKEGA ODBORA SZDL 
LENART 

NA NEDAVNI SEJI IZVRŠNEGA ODBORA OBČINSKEGA ODBO-
RA SZDL LENART SO SE DOGOVORILI, DA MORAJO BITI V 
OKTOBRU JAVNE TRIBUNE V OKOLI 57 VASEH. NA TRIBU-
NAH BODO POLEG OBRAVNAVANJA GOSPODARSKIH IN 
DRUGIH VPRAŠANJ IZVRŠILI PRIPRAVE NA LETNE KONFE-
RENCE KRAJEVNIH ORGANIZACIJ SZDL, KI BODO V MESE-
CU NOVEMBRU. POLEG OMENJENEGA SO NAVZOČI GOVO-
RILI O SKUPŠČINSKIH VOLITVAH, KI BODO PRIHODNJE LE-
TO SPOMLADI SKLENILI SO, DA NAJ O TEM RAZPRAV-
LJAJO ŽE NA KONFERENCAH KRAJEVNIH ORGANIZACIJ 
SZDL. 

Namen javnih tribun je, širo-
ko razpravljati o razvoju gospo-
darstva in samoupravl janja na 
posameznih območjih občine. Pri 
razpravi o teh vprašanj ih je po-
trebno videti občino in ostale 
družbeno politične skupnosti kot 
celoto. 

Na vseh tribunah bodo navzo-
či predstavniki občinskega odbo-
ra SZDL in drugi ter bodo obča-
nom pojasnjevali nejasna vpra-
šanja. Na tribunah članov SZDL 
bodo tudi izvolili delegate, ki se 
bodo udeležili konferenc krajev-
nih organizacij SZDL. 

Na konferencah krajevnih or-
ganizacij SZDL je potrebno raz-
pravljati o delu lokalne samou-
prave, ugotoviti njene uspehe in 
slabosti ter za to na j t i pr imerne 
rešitve. Pri tem je upoštevati, 
kako se izvajajo nova ustavna 
načela na terenu. Povsod je po-
trebno upoštevati občana in nje-
govo aktivnost v organih samo-
upravljanja — so ugotovili na 
seji. Na konferencah je potrebno 
predlagati tisto, kar bo možno 
realizirati, glede na gospodarsko 
moč komune. Na konferencah se 
bo razpravljalo tudi o načelu 
rotacije. Rotacije in omejitev po-
novne izvolitve odpirata možno-
sti, da vedno več ljudi sodeluje 
v opravljanju družbenih zadev. 
»Rotacija ni in ne more biti de-
gradacija osebnosti v javnem 
življenju, kot to ponekod pojmu-
jejo«, je dejal Lazar Koliševski, 
predsednik Zveznega odbora 
SZDL na> nedavnem plenumu 
SZDLJ v Beogradu. Pri reševa-
nju kadrovske problematike v 
organih SZDL je potrebno upo-
števati primerno strukturo in 
vključevati več žena in mladine. 

"Krajevne organizacije SZDL 
morajo za svoje konference pri-
praviti konkretna pismena poro-
čila, ki na j vsebujejo pregled go-
spodarjenja v kra ju in občini, 

uvel javl janje članstva v raznih 
organih samoupravl janja itd. Po-
trebno je govoriti o aktivnosti 
hišnih svetov, o sedemletnem in 
enoletnem družbenem planu ter 
o vseh vprašanjih, ki zanimajo 
članstvo na nekem območju. 

Na seji je bilo tudi poudairje-
no, da bo potrebno na letnih 
konferencah SZDL posvetiti vso 
skrb dvigu članstva, saj so za to 
dani vsi pogoji. 

V zvezi s skupščinskimi volit-
vami so člani Izvršnega odbora 
SZDL Lenart predlagali, da n a j 
se takrat dosledno upošteva ro-
tacijo. Občinski skupščini pa so 
dali nalogo, da na j do letnih 
konferenc KO SZDL pripravi 
s t rukturne potrebe novih odbor-
nikov. Krajevne organizacije 
SZDL bodo že na letnih konfe-
rencah seznanjene, kakšnim kri-
ter i jem na j bi odgovarjal odbor-
nik, ki ga bodo spomladi voliv-
ci predlagali in nato izvolili. S 
tem so omogočene najdemokra-
tičnejše oblike aktivnosti voliv-
cev. 

Koncem oktobra bo občinski 
odbor SZDL Lenart formiral vo-
lilno komisijo, katere naloga bo 
skrb za politične priprave voli-
tev in spremljanje uresničevanja 
ustavnih načel v kadrovski poli-
tiki. 

NAROČNIKI POZOR! 
Prosimo vse naročnike, ki 

še niso poravnali naročnine, 
da to takoj store. Naročnino 
poravnajte preko sprejetih 
položnic ali na naš tekoči ra-
čun št. 604-11, 608—103. Ime 
»Domače novice« Lenart. S 
poravnano naročnino nam 
boste omogočili nemoteno po-
slovanje. 

Uredništvo 

V počast i tev 6. oktobra, k r a j e v -
nega prazn ika Lenart , so bile 
glavna pr i redi tve v soboto 10. in 
v nedel jo 11. oktobra. 

V soboto je bila s lavnostna se-
ja KS Lenart , n a katoiri je govo-
ril predsednik KS Mirko Krist l 
o pomenu praznika in o gospo-
darskih dosežkih v zadn jem času. 
Po slavnostni seji so delegacije 
položile vence na grobove dn pred 
spomenike padlih borcev. 

V soboto 10. ok tobra je ob 17. 
uri predsednik Zadružnega sveta 
Agrokombinata KZ Lenar t Franc 
Kovačič odpr l novo 'turistično po-
s to janko »Orni les«. Otvori tve so 
se udeležili: Sekre ta r OK ZKS 
Maribor Tone Kropušek, predsed-
nik OO SZDL Maribor Zvone 
Cajnko, republ iška poslanca Franc 
Čop in Jelka Firbas, d i rektor za-
voda za urbanizem Maribor, ing. 
arh. Krajnčič, predsednik OS Le-
n a r t Edo Zorko. in drugi. 

Direktor Agrokombinata Ivan 
Verboten je v kraijšem nagovoru 
dejal : »Smo kmet i jsko področje, 
imamo pa tudi pogoje za razvorj 
tur izma. Seda j je zgra jena prva 
faiza, v kasnejiših pa bomo poleg 
sedanjega gostišča postavili še 
več weekend hišic, uredil i bomo 
Lenarško jezero in zgradili ko-
palni bazen. Gostom bodo v go-
stišču n a razpolago domače spe-
cialiitete, p redvsem pa proizvodi 
Agrokombinata.« Tov. Verbcfren 
se je naito zahvalil Zavodu za u r -
banizem in pro jek t ivnemu b i ro ju 

Ogled nove avtomatske poštne 
centrale v Lenartu po otvoritvi. 

iz Mar ibora t e r p o d j e t j e m in za-
sebnikom, -kd so pomagali p r i iz-
g radn j i objekta , za hi t ro s tor je-
ne usluge. 

.»Črni les« je bil p redan v po-
s lovanje delovni enoti blagovni 
p romet Agrokombinata in ga j e 

(Nadal jevanje na 5. strani) 
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DONA Ugotovljeni uspehi pri razvoju 
in m svatu H kmetijstva in turizma 

OBČINO LENART SO OBISKALI PREDSTAVNIKI OKRAJA IN 
REPUBLIKE. 

V Veliki Polani v Prekmurju 
so slovesno proslavili tridesetlet-
nico izida prve številke Ljudske 
pravice-Dela. Prve številke tega 
lista so izšle v tem kraju, tiskali 
pa so jih v Lendavi. Prvi urednik 
Ljudske pravice je bil Miško 
Kranjec. Z ukazom predsednika 
SFRJ Josipa Broza Tita je bilo 
Delo odlikovano z redom za na-
rod z zlato zvezdo. 

Predsednik ZAR Gamal Abdel 
Naser je 5. oktobra v velikem 
amfiteatru kairske univerze za-
čel drugo konferenco voditeljev 
držav ali vlad neangažiranih de-
žel. 

Drugi govornik (po indonezij-
skem predsedniku Sukarnu) je 
bil šef jugoslovanske delegacije 
Josip Broz Tito. Njegov govor je 
trajal pol ure. 

Ob drugem dnevu konference 
neangažiranih se je v Kairu po-
javil kongoški premier Čombe. 
S tem v zvezi so se sestali šefi 
vseh delegacij in po seji objavili 
sporočilo, da prisotnost kongo-
škega premiera Čombeja ni opor-
tuna. 

Na četrti plenarni seji neanga-
žiranih so govorili mnogi vodje 
delegacij predvsem o načelih mi-
roljubnega sožitja in predlogih 
za sklicanje svetovne razorožit-
vene konference. 

Dne 8. oktobra so na konfe-
renci neangažiranih dali povda-
rek razorožitvi. Predsednica cej-
lonske vlade je predlagala reso-
lucijo o denuklearizaciji Afrike, 
Indiiskega oceana in južnega At-
lantika. 

Ker Čombeju ni bila dovoljena 
prisotnost na kairski konferenci, 
so kongoške oblasti diplomat-
skim predstavnikom ZAR in Al-
žirije odvzele diplomatsko imu-
niteto, Čombe pa je bil v hišnem 
priporu v Kairu. 

V glavnem mestu Japonske 
Tokiu so bile dne 10. oktobra od-
prte XVIII. olimpijske igre. Na 
njih sodeljuje 8000 športnikov iz 
95 držav. Japonci so za to priliko 
Zgradili ogromno športnih objek-
tov in stanovanj. Največje mesto 
na svetu Tokio je bilo te dni pol-
no športnikov in tujih turistov. 

Vesoljska ladja »Vashod« je 
ponesla prvič v zgodovini člove-
štva tri ljudi v vesolje. To je po-
noven uspeh sovjetskih strokov-
njakov. Ladja je bila v vesolju 
24 ur in je nato »mehko pristala« 
na zemlji. 

Predsednik republike Tito je 
na poti iz Kaira obiskal republi-
ko Ciper, kjer so ga zelo svečano 
sprejeli. 

Plenarni sestanek CK KP SZ je 
odobril prošnjo Nikite Sergeje-
viča Hruščova, da ga razreši 
dolžnosti prvega sekretarja CK 
KPSZ, člana prezidija KP SZ in 
predsednika ministrskega sveta 
ZSSR zaradi poslabšanja zdravja 
in visoke starosti. 

Plenum CKKPSZ je izbral za 
prvega sekretarja CK SZ Leoni-
da Brežnjeva, za predsednika vla-
de Sovjetske zveze pa Alekseja 
Kosigina. 

Na Kitajskem so 16. oktobra 
prvič izstrelili atomsko bombo. 
Ta je izzvala veliko nezadovolj-
nost po celem svetu. 

V Občini Lena r t so vse možnost i 
za uspešen razvo j k m e t i j s t v a in 
tur izma, so nedaivno ugotovil i 
p r edsedn ik skupšč ine o k r a j a M a -
r ibor Marko Kržišnik, o rganiza-
cijski s ek re t a r o k r a j n e g a komi te -
j a ZKS Mar ibor Miha Košak, 
predsedn ik odbora Izvršnega sve-
ta SRS za blagovni p r o m e t in t u -
r izem Jože Tramšek in republ išk i 
poslanec tov. Cop, k i so n a po-
vabi lo Agrokornbinaita K Z I jenar t 
obiskal i l ena r ško občino. 

PREDKONGRESNA 
AKTIVNOST 

Razprave 
o statutu ZKJ 

v Zgornji Šcavnici 
Vaška osnovna organizacija 

ZKS v Zg. Ščavnici je razprav-
ljala na nedavnem sestanku o 
osnutku statuta ZKJ. Pri tem so 
izhajali iz vidika mesta in vloge 
njihove osnovne organizacije, 
kot jo pojmuje osnutek statuta. 

Govorili so tudi o disciplinskih 
ukrepih, ki jih omenja osnutek 
statuta. V 53 členu statut govori 
o odstranitvi iz vodilnega polo-
žaja. Nekaterim ni bilo razumlji-
vo, ali se to smatra samo od-
stranitev iz vodilnih položajev v 
organizaciji ZK, ali tudi iz vodil-
nih delovnih mest. 

Navzoči so poudarili, da na j bi 
statut določil del članarine, ki bi 
ostala osnovnim organizacijam 
za njihovo poslovanje. 

Na prihodnjem sestanku bodo 
obravnavali priprave na volitve 
in na osnovi tega sestavili pro-
gram dela. Na tem sestanku bodo 
razpravljali tudi o neaktivnosti 
svojega člana. 

Na nedavnem sestanku osnov-
ne organizacije ZKS v KZ Zg. 
Ščavnica so govorili o gospodar-
jenju v prvi polovici leta. Pri 
tem so kritično ocenili nekatere 
napake. Sklenili so, da bodo na 
prihodnjem sestanku obširno go-
vorili o osnutku statuta ZKJ. 

KOMU ZVONI? 

Zanimal i so se za koncepci jo 
dosedan jega in bodočega r a z v a j a 
gospodars tva v občini. P redvsem 
so se zanimal i za r azvo j k m e t i j -
s tva in t u r i z m a t e r ugotovili , da 
so bili ipo t eh v p r a š a n j i h v obči-
n i n a p r a v l j e n i p r ece j šn j i uspehi . 

Ogledali so si tur is t ični ob jek t , 
ki ga gradi Agropromet KZ Le-
na r t cib »Severni magis t ra l i« v 
bližini g radu Hra&tovec. P r e d s t a v -
niki pol i t ičnega in gospodarskega 
ž i v l j e n j a so izjavil i , d a so dan i 
vsi roogoji za r en tab i lnos t o b j e k -
ta, ki j e v zače tn i faz i izgrad-
n je . "Letos bodo tu uredi l i gostiš-
če »Orni les« s p a r k i r n i m pros to -
ro m in weekend hišicami. P r i ho -
d n j e le to bodo nape l ja l i vodovod, 
zgradili kopa ln i bazen , ko p a bo 
izvršena r egu lac i j a Pesnice, bodo 
dokončno ured i l i l ena r ško jeze-
ro. V bližini o m e n j e n i h ob jek tov 
bo zgra jen tud i cent ra ln i lovski 
dom. 

Gos t j e n a čelu s p redsedn ikom 
o k r a j n e skupšč ine Mar ibor so 
predlagal i , da j e p o t r e b n o p rouč i -
ti možnost i za č i m p r e j š n j o u red i -
t ev l ena r škega jezera. Tu so 
n a m r e č vel ike možnosti za m a -
sovno r e k r e a c i j o L e n a r č a n o v in 
Mar iborčanov . 

P r i og ledu tu r i s t i čne pos to jan-
k e Z a v r h so p r ed s t av n i k i izjavili , 
da j e razgledni s to lp na p r i m e r -
n e m m e s t u i n d a b o itu mogoče 
razvi t i š i ršo tu r i s t i čno de javnos t . 
Vsled t ega p a j e n u j n o (poleg se-
d a j obs to ječe »Završke kleti« u r e -
diti p r o s t o r e zad ružnega doma, 
da bodo služili v tur i s t ične n a m e -
ne. Tu p r i d e v poš tev p r e d v s e m 
izJetništvo. 

Agrokombina t K Z L e n a r t g rad i 
v Še ta rov i f a r m o za okoli 1.000 
glav živine. Gos t j e so ugotovili , 
da je l okac i j a p r imerna , k e r j e 
v okolici ve l ika k r m n a baza. N a v -
duš i l i so se n a d i n d u s t r i j s k i m 
n a č i n o m p i t an j a , k i ga bodo t u k a j 
začeli u v a j a t i . Na to so si v Por -
čiču ogledali h leve s kapac i t e to 480 
stojišč. V bližini teh h levov so 
a r a n d i r a n e ve l ike parcele , k i so 
letos pose j ane s koruzo. K a m -
plaksi i m a j o okoli 30 h a površ in . 
Na teh površ inah so t e dn i prvič 
pričeli u p o r a b l j a t i k o m b a j n e za 
o b i r a n j e in l i čkan j e koruze. P r i -
čaku je jo , d a bodo letos n a o m e -
n j e n i h pov r š inah pr idelal i 11.000 
kg k o r u z e n a ha. 

LETNE KONFERENCE 
AKTIVOV ZMS 

P o v e č a t i 
akt ivnost 

POVEČATI AKTIVNOST IN SO-
DELOVANJE Z DRUGIMI OR-

GANIZACIJAMI 
RAZŠIRJENA SEJA KOMITEJA 

ZMS LENART 

Na razširjeni seji občinskega 
komiteja ZMS Lenart so sklenili, 
da bodo člani komiteja obiskali 
vse aktive in se tam dogovorili 
o letnih konferencah aktivov 
ZMS, ki na j bodo končane do 
začetka novembra. 

(Nadaljevanje na 3. strani) 

Telesna vzgoja 
pozimi 

Na e n e m od z a d n j i h se -
s t ankov č lanov sekci je za ro -
koborbo p r i l e n a r š k e m u P a r -
t izanu j e bilo izrečenih n e -
k a j up rav i čen ih kr i t ičn ih p r i -
pomb na de lo inic ia t ivnega 
odbora obč inske zveze za te-
lesno vzgojo. 

Dolgo j e že o d k a r j e bil 
u s t a n o v l j e n in ic ia t ivni o d b o r , 
ki n a j bi p r ip rav i l u s t a n o v -
ni občni zbor občinske zveze 
za telesno vzgojo. S t em pa 
je bilo povezano u s t a n a v l j a -
n j e te lesno vzgojnih d r u š t e v 
n a terenu. In ic ia t ivnemu od-
boru je s icer uspelo u s t a n o -
viti n e k a j društev, k i p a so 
žal le na pap i r ju , k e r j i m 
iniciat ivni odbor nodii p r e -
m a j h n o pomoč in se vse p r e -
več izgovarja , da je n e m o g o -
če delat i brez sredstev, p r e -
ma lo p a razmiš l j a o i s k a n j u 
takih obl ik telesne vzgoje, ki 
ne zah teva jo večj ih s reds tev . 

Smo t ik p r ed zimo, ko p r e -
neha jo takozvani le tni špo r -
ti kot so nogomet in d rugo . 

V naši občini i m a m o n a j -
bol j r azv i to rokoborbo, k o -
m a j ji sledi nogomet , d r u g e 
panoge p a so povsem z a m r -
le. M e d t e m ko s m o imeli p red 
let i doka j dobro razvi to a t le -
tiko. pa so se k m a l u n j e n i 
pr ivrženc i preusmer i l i na 
d rugo panogo, ali p a so se 
sploh neha l i u k v a r j a t i s t e -
lesno vzgojo. Bolezen naš ih 
špor tn ikov je, d a p r e h a j a j o 
iz e n e v d r u g o panogo in 
talko ne dosega jo z i z jemo ro -
koborcev p o m e m b n e j š i h us-
pehov. 

S p r ihodom zime pa bo o-
s ta la d e j a n s k o samo še roko-
borba . Z imski čas p a bo p r a v 
p r imeren , da končno zač r t a -
m o n a d a l j n j i r a z v o j n a š e te -
lesne vzgoje, d a dob imo in 
izučimo k a d r e in, d a izdela-
m o k o n k r e t e n n a č r t š p o r t n e 
de javnos t i z a p r i h o d n j e ob-
dobje. 

Seveda p a b o to p remalo . 
Zlast i m l a d i n o bo k a z a l o za-
in te res i ra t i za t is t i šport , k i 
ga j e mogoče goji t i t u d i po -
zimi v z a p r t e m pros to ru . Ve-
čina d v o r a n p rosve tn ih d ruš -
t ev v občini j e ne izkor išče-
nih. Z a k a j n e bi te lesno-
vzgo jna d r u š t v a n a t e r e n u 
izkoris t i la p razn ih p ros to rov 
za v a d b o pozimi. Že s eda j b o 
kaza lo za to stoprj t i v s4fij'k is 
k r a j e v n i m i skupnos tmi , k i 
n a j bi da le n e k a j d e n a r j a za 
o g r e v a n j e pros torov . Roko-
bo rba je panoga , k i z a n i m a 
m l a d e Ijuidi naše občine. I m a 
vse možnosti , d a se t u d i po -
zimi razv i ja , zlast i s tem, d a 
j e p o t r e b n o p r i t egn i t i k le-
n a r š k i sekci j i za rokoborbo 
vse m l a d i n c e iz ka t e r egako-
li 'kralja občine, k i se želi jo 
uikvar ja t i s t o panogo. K a s -
neje , k o bo več t r e n e r j e v , p a 
bo kaza lo organiz i ra t i v a d b o 
tud i v d r u g i h k r a j i h občine. 
K v s e m u n a v e d e n e m u p a bo 
m o r a l a pr i spevat i svoj delež 
tud i obč inska zveza za teles-
n o vzgojo. 

Tone štefanec 



N A Š L I S O S K U P N I J E Z I K — 

O B N A V L J A J M O T R A D I C I J E N O B 
RAZGOVOR S PREDSEDNIKOM OBČINSKEGA ZDRUŽENJA BOJEVNIŠKIH ORGANIZACIJ TOVARIŠEM MIRKOM CVAROM: 

V VAŠEM ZDRUŽENJU DELU-
JEJO ORGANIZACIJE ZB NOV, 
ZROP IN VVI, KAKO USKLA-
JUJETE DELO IN ALI IMATE 
PRI TEM KAKŠNE PROBLEME? 

Probleme uspešno r e š u j e m o na 
skupnih s a j a h p reds tavn ikov vseh 
treh organizac i j to je ZB NOV, 
ZROP in VVI. Tako j e rešeno, d a 
imamo skupno p isa rno in skupne -
ga tehničnega sek re t a r j a . Upamo, 
da bomo v tekočem le tu stopili 
še korak n a p r e j in izdelali p lan 
skupnega de la t is t ih dejavnost i , ki 
se seda j p r e p l e t a j o v dedu vseh 
treh organizaci j . Za vsakega č la-
na, ka te r i je član dveh ali t r eh 
bojevniških o rgan izac i j , j e le e n a 
članarina, k a r nakazu j e , d a bi bi-
lo po t rebno uvest i v mer i lu ob -
činskega z d r u ž e n j a s k u p n o b la -
gajno, k a r p a j e za n a š e p r i l i ke 
zaenkrat še neizvedl j ivo. 

POVEJTE NEKAJ O DEJAV-
NOSTI REZERVNIH OFICIR-
JEV? v 

Pri ZROPU je bilo lansko leto 
uvedeno p rv ič tes t i ran je , k a t e r e g a 
so se r eze rvn i o f ic i r j i udeležil i 
100 %, rezervni podof ic i r j i p a le 
70 %. K a s n e j e so neka te r i ta p r o -
cent izboljšali . Vsi t isti , ki se te -
stiranja n iso udeležili , so dobili 
negativno oceno, ka t e ro p a 'bodo 
imeli v bodočnosti možnost p o -
praviti. Tovariš i so ob pri l iki t e -
stiranja 'pokazali res lep uspeh, 
saj je sko ra j t r e t j i na č lanov 'od-
govorila pozi t ivno n a v p r a š a n j a , 
ki niso b i la l a h k a in n e v s a k d a -
nja. 

ALI IMAJO VSI ČLANI ZB 
NOV UREJENO VPRAŠANJE 
POSEBNE DOBE? 

Problem pri č lanih ZB NOV je 
v tem, da se posamezni člani ne 

zavzema;] o za u red i t ev posebne 
de lovne dobe — dobe NOB. To 
dobo n a j ne bi uve l jav l ja l i s a m o 
borci in akt ivis t i , t emveč tudi to-
k r a t n i izsel jenci , in ta rn i rano i 'ter 
zaporniki in n e le d a n a š n j i de -
lavci in uslužbenci , t emveč tudi 
k m e t j e in zasebni obr tn ik i . Ko-
mis i j a v ka te r i j e zas topnik cbč. 
odb. ZB NOV' A l f r e d P i rhe r , 
p r o š n j e zelo h i t ro rešu je . To je 
tudi potrebno, sa j bo p o enem le-
tu p re t eke l z adn j i rok za to r e -
ševanje . V p r a š a n j e je, kako bo-
m o l a h k o še n a d a l j e upošteval i 
vse t is te člane, k i posebne dobe 
do r o k a n e bi uredil i . Neka te re 
osnovne o rgan izac i j e n e posve -
č a j o dovol j pozornost i t e m u p ro -
blemu, oz i roma se zelo pozna v 
.tistih organizaci jah, k a t e r e č lans t -
v u p o m a g a j o p r i r e š e v a n j u n j i -
hovih zadev in k a t e r e to prep-u-
ša jo samo inicijatiivi č lanstva. Ta -
k o i m a m o organizacijo' , k a t e r e 
č lani , r azen enega , n i m a j o r e šen ih 
t eh zadev, dočim i m a j o v d rug ih 
o rgan izac i j ah to rešeno 95 %. 

V KAKŠNIH POGOJIH PRI 
NAS STANUJEJO BORCI NOV? 

Pr i nas, ko t v drugih podežel-
skih obč inah so s t anovan j sk i p ro -
b lemi 'predvsem v n e p r i m e r n o s -
t i s t anovan j . Znan ih mi j e n e k a j 
p r a v k r i t i čn ih p r imerov . K o smo 
ugotavl ja l i , ali so t i člani že ke-
d a j p i smeno zaprosili za sp r e -
m e m b o s t a n o v a n j a , s m o ugotovili , 
da tega niso storil i , v č e m e r od-
seva p reve l ika sikromnost naš ih 
č lanov ali r a z u m e v a n j e splošnih 
p rob lemov v občini. P o t e m v p r a -
š a n j u bi l ahko osnovne organiza-
ci je ZB NOV več naprav i le . P r i -
zadeti člani p a n a j bi kopi je pro-

šenj , ki j ih poš l je jo ' s tanovanjski 
upravi , dostavi l i tudi p r e k o os-
novne organizac i je ZB občinske-
m u združen ju , d a bi ono laihlko 
vpl iva lo -na h i t r e j šo rešitev. 

KAKO REŠUJETE ZDRAVST-
VENO VPRAŠANJE BORCEV 
NOB? 

V z a d n j e m času opažamo v e d n o 
več jo po t rebo p o sp lošnem zdrav-
s tvenem p reg ledu vseh č lanov. 
Po t r ebno b i bi lo n a m r e č us tva r i -
ti evidenco zdravs tvenega s t a n j a 
našega članstva, dia bi n a tej os-
novi l a h k o odre ja l i p r e p o t r e b n a 
k l i m a t s k a z d r a v l j e n j a naših čla-
nov. Z Zdravs tven im d o m o m Le-

n a r t s m o se d e l n o o tem že p o -
govar ja l i in smo naletel i n a r a zu -
m e v a n j e in upam, d a bomo s 
skupn imi močmi to v p r a š a n j e u s -
peli v okviru možnost i uspešno 
nada l j eva t i . Tudi t u nas topa 
p r e d v s e m v p r a š a n j e č lanov k m e -
tov, kajfti v sem os ta l im so te m o -
žnosti d a n e p o l in i j i soc. zavaro-
v a n j a . 

AKTIVNOST KMETOV BOR-
CEV? 

Večji k m e t j e bcrci NOV tesno 
sode lu je jo v zadružn iš tvu in so 
bili že v s amem začetku pobud -
n ik i za us tanov i t ev vseh doseda-
n j i h obl ik kooperac i j e z zadrugo. 
Tež je v p r a š a n j e j e p r i neka te r ih 
člainih, k i i m a j o m a n j zeml je a 
n a d rug i s t r an i že n e k a j let dobe 
in a k o bi to posebno dobo NOB 
še posebe j uve l jav l ja l i , k a r je 
zadn j i rok, b i s k o r a j dosegli v s a j 
polovično pokojn ino . Nastoipa še 
vp rašan je , k a k o j im omogočiti še 
le to al i d v e službe, da bi po se-
d a n j e m zakonu o poko jn inskem 
z a v a r o v a n j u dosegli v s a j m i n i m a l -
n o pokojnino, to bi b i la idea lna 
reš i tev iza vsakega, ki 'je še količ-
k a j s p o s o b e n za delo. P r e j e m a l 
bi m i n i m a l n o pokojnino, a za od-
d a n o zeml jo zadrugi , bi p r e j e m a l 
r en to . I dea lno p o u d a r j a m zato , 
ke r j e v več p r i m e r i h ne reš l j i vo , 
ke r m o r a m o r a č u n a t i s t em, da 
so p r a v t i ( l judje v času NOB 
mnogo pre t rpel i . Ne bi tu o m e -
n j a l n j i h o v e napore , k a j t i teh se 
tudi ne d a pojasn i t i . T r e b a bi b i -
lo poizkusi t i , s t e m hočem p o u d a -
riti, d a iso primeril, k o s i tudi 
m a n j k a j o č i h p a r let d o inval id-
ske ali r e d n e poko jn ine vsled 
s labega zdravs tvenega s t e n j a n e 
bi mogli pr idobit i , z e m l j e pa j e 
m a l o in bd bi la samo r e n t a p r e -
m a l a za p rež iv l j an j e . V t e j zver i 
bi bilo po t rebno več povezave s 
komisi jo , k i r e š u j e v p r a š a n j a 
p r e v z e m a n j a zeml je v zakup, oz. 
b i b i lo nu jno , d a bi v t e j komis i -
ji sodeloval t ud i zas topnik org. 
ZB. Te p a se z a d n j e čase vse p r e -
m a l o vab i n a t a in sllična r e ševa -
n ja . ( N a d a l j e v a n j e n a 7. s t r a n i ) 

P O V E Č A T I A K T I V N O S T 
(Nadaljevanje z 2. strani) 

Navzoči člani komiteja in pred-
sednik Okrajnega komiteja ZMS 
Maribor tov. Janez Kučan so po-
udarili, da naj mladina na svojih 
letnih konferencah obravnava 
razvoj gospodarstva in samou-
pravljanja v svojem kraju. Pose-
ben poudarek pa je potrebno da-
ti sodelovanju med organizaci-
jami in društvi na terenu. Vse 
preveč se o problemih mladine 
govori pred letnimi konferenca-
mi, namesto da bi delali načrt-
no skozi vse leto. Na konferen-
cah se bo potrebno pogovoriti 
tudi o odgovornosti poedinih 
mladincev, ko nevestno oprav-
ljajo zaupano dolžnost. Na letnih 
konferencah bodo sprejeti pro-
grami bodočega dela, ti pa mo-
ra jo izhajati iz želja in potreb 
mladih. Pri tem pa se ne sme 
pozabiti, da je ZM politično 
vzgojna organizacija. 

Sestanki bi morali biti v bo-
doče zanimivi za mlade, na nje 
bo potrebno vabiti strokovnjake, 
ki bodo mladini tolmačili potre-
bne družbeno ekonomske in po-
litične probleme. 

Navzoči so na razširjeni seji 
komiteja ugotovili, da jih ostale 
organizacije ne bodo upoštevale 

vse dotlej, dokler sami ne bodo 
pokazali več interesa za delo. 

Dosedanje delo sekcij mladih 
zadružnikov je bilo slabo vsled 
tega, ker niso našli prave vse-
bine dela. Ta sekcija bi morala 
biti izobraževalnega značaja. 

Večkrat pride do trenja med 
aktivi ZMS in Svobodami. V ti-
stem kraju, koder je prosvetno 
društvo, naj aktiv ZMS deluje 
v svoji sekciji v okviru tega dru-
štva. V krajih kjer pa ni PD, na j 
bo mladina osnovni zametek za 
razvoj kulturne dejavnosti na te-
renu. Pri tem pa je potrebno 
gledati na kvaliteto izbire del. 
Še vedno ni organizirano pra-
vo klubsko delo. Vse preveč mi-
slimo, da je to le v gledanju 
TV programa. V klubih bi se mo-
rale vršiti najrazličnejše dejav-
nosti od debatnih večerov .do 
poučnih predavanj, literarnih 
razgovorov in drugega. Vemo pa, 
da imamo še vedno v večini kra-
jev samo klubske prostore, ne 
pa klubske dejavnosti. 

Na seji so sklenili, da bodo 
člani komiteja pred letnimi kon-
ferencami pomagali osnovnim 
organizacijam pri pripravah na 
konference, vendar pa je rok ze-
lo kratek in se moramo vprašati, 

ali bo mogoče v tako kratkem 
času napraviti vse, kar bi bilo 
nujno potrebno. Posebno skrb bo 
potrebno posvetiti izboru novih 
mladinskih vodstev, saj je od 
njih v veliki meri odvisno delo 
aktiva. 

Na območju naše občine je 
največ kmečke mladine in so za-
to navzoči menili, da bo potreb-
no za njo organizirati izobraže-
vanje s področja naprednega 
kmetijstva. 

Cenena izgradnja 
S SEJE SVETA ZA DRUŽBENI 
PLAN IN FINANCE 

Na nedavni seji za družbeni 
plan in finance OS Lenart so 
sprejeli predlog rebalansa pro-
računa za leto 1964. Potrdili so 
tudi predlog razdelitve kredita 
za enaindvajseti stanovanjski 
blok v Lenartu. Anuitete od tega 
kredita bodo plačevale gospodar-
ske organizacije, ki stanovanja 
koristijo. 

Izgradnja novega stanovanjske-
ga bloka na Radgonski cesti je 
stala 65 milijonov din. En m2 je 
stal 48.494 din, v Mariboru pa 
stane 1 m2 od 80 do 100.000 din. 
Za enaindvajseti stanovanjski 
blok na Radgonski cesti je bilo 
najetih 57 milijonov din kredita. 
Anuitete od tega kredita pa bo-
do plačevali koristniki stanovanj 

Agrokombinat KZ Lenart, Kle-
mos, Zdravstveni dom, Lekarna 
Lenart, Potrošnik, Gradbeno 
podjet je in OS. 

Člani sveta so nato potrdili 
kupne pogodbe, sklenjene med 
zasebniki in Agrokombinatom 
KZ Lenart za prodajo in nakup 
zemljišč in stanovanjskih hiš. 

Ker bo posameznim članom 
sveta za družbeni plan in finan-
ce kmalu potekel mandatni rok, 
bo OS predlagala novega pred-
sednika sveta in dva člana, osta-
le člane pa bodo predlagale de-
lovne in politične orgonizacije, 
Če bodo predlogi za novi svet 
zbrani do prihodnjega zaseda-
nja OS, potem bodo takrat ime-
novali nove člane sveta. 

Novogradnja 
Te dni so v centru Lenarta 

pričeli s prvo fazo izgradnje 
stavbe, v kateri bodo prepotreb-
ni trgovski lokali; banka, posta-
ja ljudske milice in nekaj sta-
novanj. Med rotovžem in stano-
vanjsko stavbo št. 13 na Rad-
gonski cesti pa bodo uredili par-
kirni prostor. Dela izvaja Orbt-
no gradbeno podjet je Lenart, ki 
bo do 29. novembra končalo tu-
di z izgradnjo bloka za samska 
stanovanja v Lenartu. Delo pre-
cej zavira pomanjkanje oken-
skega stekla. 
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IZ PRIJATELJSKE KOMUNE 
PTUJ 

Teden otroka 
Od 5. do 11. oktobra je bil te-

den otroka. Z zvezi s tem je bil 
v 39. št. Tednika objavljen sesta-
vek pod naslovom: »NE RESO-
LUCIJE, SEDAJ SO POTREBNA 
DEJANJA«. Iz sestavka vam po-
sredujemo nekaj misli: 

Varstvo otrok moramo smat-
rati kot ekonomski moment, ki 
jasno kaže, da delavka z ureje-
nim varstvom postaja bolj us-
stvarjalna na svojem delovnem 
mestu in družbenem samouprav-
l janju. V ptujski občini imajo 
v varstvo zajetih komaj 2 od-
stotka predšolskih otrok in še 
to so otroci iz srednje situiranih 
družin. Zaposlene žene imajo 
3.810 otrok od katerih jih je 68 
odstotkov brez vsakega varstva. 

»Čas je že, da začnemo kon-
kretno reševati probleme in da 
poleg dolžnosti, ki jih sprejema-
mo, postanemo soodgovorni za 
vprašanja mlade generacije. Za 
realizacijo teh načel so poklica-
ni občani v samoupravnih skup-
nostih, v delovnih organizacijah, 
odnosno v občini kot osnovni 
politični skupnosti«. S temi be-
sedami končuje člankar. 

Prispevki za Marijo Bela 
V 17. številki Domačih no-

vic smo v rubriki ^Sreča-
nje« pisali o Mariji Bela iz 
Žic. V tem sestavku smo tu-
di prosili naše bralce, na j po 
svojih možnostih prispevajo 
v sklad, iz katerega bi ime-
novani ob rojstnem dnevu 
(17. januar 1965) kupili 
skromno darilo. 

Do srede 14. oktobra so 
prispevali naslednji: 

1. Odvetnik Smiljan San-
cin, Lenart 500 din, 

2. Lojze Sužnik, Juršovci 
70, p. Desternik, 200 din, 

3. Tone Škrban, Lenart, 
500 din, 

4. Stanko Cartl, Lortnanje, 
500 din, 

5. Tone Štefanec, Lenart, 
500 din, 

6. Franček Štefanec, Le-
nart, 500 din. 

Skupno je do sedaj zbra-
nih 2.700 din. Denarne pris-
pevke pošiljajte na tekoči 
račun št. 604-11-608-103 — 
Pogodbena skupnost za iz-
dajanje časopisa »Domače 
novice« Lenart (prispevek 
za Marijo Bela). 

SREČANJE 
Ernest Gungl - iz dneva v dan na terenu 

Ernest GUNGL že peto le-
to dela pri Elektro Maribor 
okolica kot inkasant. Njego-
vo delo je težko, saj mora 
iz dneva v dan hoditi na te-
ren. S svojim delom pa je 
vseeno zadovoljen, saj pravi: 
»Z veseljem delam v kolek-
tivu, kjer so dobri odnosi...« 

Vsak dan se Ernest sre-
čuje z našimi občani, poslu-
ša njihovo veselje, žalost ali 
tarnanje. On je vez med lju-
dmi. Mnogi ga z veseljem 
sprejemajo, ker je on redka 
oseba, ki jih kdaj obišče. 

V Slovenskih goricah so 
hiše med seboj precej od-
daljene. Ernest hodi peš, s 
kolesom ali mopedom kakr-
šen je pač teren. Včasih pa-

da dež, povsod je blato in 
njegovi koraki se vztrajno 
pomikajo proti oddaljenim 
kmetijam. 

Nedavno je Ernest pobi-
ral tokovino tudi ob državni 
meji. Takrat se mu je do-
godilo, da je pomotoma za-
šel na avstrijsko stran. Pri 
sosednjih državljanih pa ni 
nič »kasiral«, saj ga še ra-
zumeli niso, kaj jih sprašu-
je. 

V dveh mesecih kasira pri 
okoli 2.000 odjemalcih elek-
trične energije. Vedno se 
mu mudi, zato smo se tudi 
mi poslovili od njega in mu 
zaželeli srečno pot. 

Franček Š. Foto: Brumen 

Povečano število TBC bolnikov 
PRVI REZULTATI LETOŠNJE FLUOROGRAFSKE AKCIJE V OBČINI — 

POSVETITI VEČJO SKRB BORBI PROTI TBC 

Pri fluorografiranju 1960 leta 
je dobil protituberkulozni dis-
panzer v Lenartu 408 kartic za 
kontrolni pregled. Po ponovnem 
pregledu je bilo ugotovljenih 108 
primerov aktivne tuberkuloze. 
Po končanem letošnjem fluoro-
grafiranju je protituberkulozni 
dispanzer v Lenartu dobil 822 
kartic za kontrolni pregled. 
Vnovič še niso začeli pregledo-
vati, vendar je samo število za 
ponovni pregled zaskrbljujoče. 

TBC bolniki so v lenarški 

občini predvsem kmetje, s kate-
mi pa so velike težave, ker se 
ne utegnejo zdraviti. Nimajo 
namreč nikogar, ki bi jim med 
zdravljenjem obdeloval zemljo. 
Morda bi lahko tu priskočile na 
pomoč KS. One bi lažje ugotav-
ljale, če se bolniki zares zdravi-
jo ali redno jemljejo zdravila 
ali pa jih mečejo na griojišča, 
kot se nemalokrat pripeti. Tu pa 
gre za neodgovorno trošenje 
družbenih sredstev in bi bila 
kontrola KS opravičljiva. 

Lenarški dispanzer se bori od-
kriti in zatreti čim več tuberku-
loze. TBC ni samo medicinski 
problem in je potrebna podpora 
vseh družbenih organizacij. 

Za patronažno službo bi bilo 
potrebno več medicinskih sester. 
Medicinska sestra, ki dela v dis-
panzerju, hkrati opravlja patro-
nažno službo. Zaradi dela v di-
spanzerju ji ostaneta za delo na 
terenu le dva dneva v tednu. Če 
bi obiskala vsakega bolnika dva-

(Nadaljevanje na 7. strani) 

Prometna nesreča v Lenartu v kateri je izgubil življenje Jože 
Jdger 

U M R L J E A 1 0 J Z R E P I Č 
V Lioekem v r h u št. 4 j e 4. o k t o b r a 1964 umiri v 64. le tu 

staToSiti Alojz Repič. Od l e t a 1949 je Ml člatn Z K S in se j e 
s svo j im de lom bori l za n a p r e d e k domačega k r a j a . P o drugi 
svetovni vo jn i j e bili t r i leita p r edsedn ik t a k r a t n e obč ine T ro t -
kova. Vedno :se j e cdMIkovai p o svoj i skromtnositii in pomoči 
b l i žn jemu. Vsem, ki s m o g a pazinali, b o osital v t r a j n e m spo-
minu . 

Smrtna nesreča 
prevrnil se je traktor 
V Lenartu se je na Severni 

magistrali (Mariborska cesta) 
pripetila dne 10. oktobra pro-
metna nesreča. Motorist Blaž 
Topler je zbil na cesti 59-letnega 
Jožeta Jagerja. Pešec je bil ta-
koj mrtev. 

Huda prometna nesreča se je 
pripetila 12. t. m. ob 14.30 uri v 
Selcih. Prevrnil se je t raktor z 
enoosno prikolico na kateri je 
bilo 15 delavcev in delavk Agro-
kombinata KZ Lenart. Lažje in 
težje je bilo poškodovanih 8 
oseb. Dve so vsled hujših po-
škodb zadržali v bolnišnici. Se-
zonska delavka Dragica Kolarič, 
stara 17 let iz Čermljenšaka 3, 
ima zlomljeno desno stran reber. 
Marija Bezjak, stara 42 let, iz 
Gornje Voličine 72, pa si je pri 
nesreči zlomila desno roko v ko-
molcu. 

Traktorist Ivan Korent iz Čr-
mlja št. 12 je po nalogu obra-
tovodje Vinka Vrabla naložil na 
enoosno prikolico petnajst de-
lavcev in jih nameraval odpelja-
ti v vinograd na trgatev. Ko je 
po kakih petdesetih metrih zape-
ljal na poljsko cesto, se je del 
ceste zaradi preobremenitve in 
razmočenega terena odtrgal. Ko-
lo t raktor ja je skupno z zemljo 
potegnilo pod cesto, kjer se je 
prevrnil. 

Foto: Brumen 



Janez Zoreč - eden vzornih sadjarjev in kooperantov 
Janez Zoreč iz Cermljenšaka 

št. 43 je eden od vzornih sadjar-
jev in kooperantov z Agrokom-
binatom KZ Lenart. V glavnem 
se bavi s proizvodnjo sadja. V 
sadovnjaku površine i ha ima 
140 jablan. Toča leta. 1962 je tu-
di tukaj napravila veliko škodo 
Letošnje leto pa so jablane po-
novno lepo obrodile. Letos bo 
Zoreč preko zadruge prodal 
10.000 kg namiznih jabolk, poleg 
tega bo imel še 4.000 kg indu-
strijskega sadja. Letos je naj-
bolj obrodil bobovec. Drevesa so 
bila tako polna, da je bil sadež 
pri sadežu. 

Ob nedavnem razgovoru z Ja-
nezom Zorcem smo se zanimali, 
kako goji sadno drevje, da ima 
tako bogat donos? Odgovoril 
nam je: »Letos smo gnojili z nit-
romonkalom, tomaževo žlindro 
in kalcijevo soljo. V jeseni smo 
pognojili s hlevskim gnojem itd. 
S hlevskim gnojem gnojimo vsa-
ko leto, dočim umetna gnojila 
uporabljamo vsako drugo leto. Z 
različnim gnojenjem in škroplje-
n jem nam je bilo mogoče v ve-
liki meri zabrisati posledice to-
če«. 

Zoreč z zadrugo stalno sodelu-
je. Od njega vedno odvažajo sad-
je, zadruga pa mu nudi umetna 
gnojila in druge usluge. Janez je 
star 67 let, kljub temu pa se še 
vedno trudi, da bi napravil čim-

Okoli Zorčevega posestva je 
pričel Agrokombinat KZ Lenart 
krčiti gozd in urejevati plantaž-
ne nasade, ki bodo segali vse do 
Selc. Teren je tukai ugoden 
vsled sončne lege. 

Janez Zoreč pred svojim domom 

STROGO X A U P H O 

Nedisciplina 
V kino podjet ju Lenart se 

pritožujejo, ker nekateri za-
mujajo kino predstave. 
Kljub zamudi hočejo iti v 
dvorano in s tem motijo os-
tale gledalce. Dogaja se tudi, 
da nekateri hodijo v kino 
brez vstopnic ali pa s stari-
mi. Kino podjet je Lenart ima 
zaradi teh vprašanj precej 
težav, saj mora vedno posre-
dovati. 

Naučiti se bomo morali na 
red in plačevati vstopnice 
za vsako predstavo. 

Novo otroško igrišče -
V Benediktu so pričeli ureje-

vati otroško igrišče. V ta namen 
je dala KS Benedikt 40.000 din. 
V glavnem gradijo igrišče otroci 
s prostovoljnim delom. V tednu 
otroka bodo z delom in prispev-
ki pomagali tudi starši. 

Delo je otežkočeno vsled tega, 
ker bo igrišče na kraju, kjer je 
prej stala stanovanjska hiša. Se-
daj je potrebno odstraniti teme-
lje in zasuti nastale vdolbine. 

Napravili bodo igrišče za mali 
rokomet, odbojko, gredi, drog, 
žrdi, plezala in za najmlajše pe-
skovnik in gugalnico. 

Pričakujejo, da bo nekaj 
sredstev za nabavo potrebnih na-
prav prispeval Agrokombinat KZ 
Lenart pri katerem so otroci iz 
Benedikta pomagali pri posprav-
ljanju koruze. 

Z deli bodo končali letos. O-
tvoritev pa bo za dan mladosti 
prihodnje leto. 

OGLAS 
Dobro ohranjeno kuhinjsko po-

hištvo poceni naprodaj. Jurov-
ska cesta št. 3 (pritličje), Lenart 
v Slov. goricah. 

Šolo preurejajo 
Na starem šolskem poslopju 

pri Benediktu so vzidali 20 no-
vih okenskih okvirjev. Preuredi-
li bodo tudi notranjost šole in 
pridobili prostor za zbornico, ki 
je doslej niso imeli. Za omenje-
na popravila bodo iz sklada za 
šolstvo dobili 1,300.000 din, 
200.000 din bo dala KS Benedikt, 
kar pa ne bo dovolj, bilo bi po-
trebno dobiti še nove prostore 
za kabinete 

»Predmes« obnavljajo -
izgradnja vodovoda 

V Voličini je pričel Agrokom-
binat KZ Lenart s preurejanjem 
»Predmesa«. V bodoče bo imel 
Agrokombinat tukaj centralno 
klavnico za živino. 

Tukaj je do sedaj primanjko-
valo vode, zato so pričeli graditi 
novi vodovod za potrebe obrata. 
Prebivalci Voličine pravijo, da bi 
bilo potrebno preiskati še dru-
ge izvire in napeljati vodovod po 
celem naselju. Najprimernejši 
izvir je baje pr i Janezu Kranjcu 
v Zg. Voličini. 

T u r i s t i č n a 

p o s t o j a n k a 
( N a d a l j e v a n j e s 1. s t r a n i ) 
spre je l n j e n p reds t avn ik Oroslav 
Fras. 

Gos t j e in navzoči občani so si 
po o tvor i tv i ogledali o b j e k t in so 
se n e k a t e r i v n j e m zadržali poz-
no v ju t ro . Gost išče sestoj i iz več-
j e m o n t a ž n e hiše. V zgornj ih p r o -
storih s t a d v e gost inski sobi, k u -
h i n j a in sani ta r i je . K le tn i p ros to-
ri še zaenkra t niso dokončno iz-
delani . Venda r bodo tud i -tukaj 
v p r ihodn j ih d n e h uredi l i p r i k u p -
no gos t insko sobo. Na pr iz idku 
je terasa , t ik ob ob jek tu p a ple-
sišče. Gostišče j e a b »Severni rna-
giis.traili«, i m a u r e j e n vel ik p a r -
kirni pros tor , ki j e p r i m e m o 
osvet l jen . 

V nedel jo , -dne 11. 10. 1064 je 
p redsedn ik OS Lenari, Edo Zorko 
cidiptrl novo av toma t sko poš tno 
cen t ra lo in jo d a l v u p r a v l j a n j e 
up rav i poš te Lenar t . 

N a s lavoošt i s o bili n a v -
zoči: Di rek tor P T T p o d j e t j a M a -
r ibo r Martin Prevorčnik, p r e d -
sedn ik OO SZDL Lena r t Franjo 
Muršec in d rug i . 

Ivan Banič, u p r a v n i k pošte Le -
n a r t j e v s v o j e m i z v a j a n j u p r e d 
o tvor i tv i jo poš te deja l , d a je v s a -
k a o tvor i t ev v občini poimemlbna 
za h i t r e j š i gospodarski razvoj. 

P r edsedn ik OO SZDL Lenar t 
Franjo Muršec j e pouda r i l ob ot -
vor i tv i a v t o m a t s k e centrale , d a je 
z os ta l imi ob l ikami r azvo ja gospo-
darsitva p o t r e b n o Irazvijaiti tud i 
t e le fonske zjvezie. N a koncu p a se 
j e zahval i l P T T de lavcem za u s -
pešno končano m o n t a ž o centrale . 

D i r ek to r podljetjja za P T T zveze 
Mar ibor Martin Prevorčnik j e 
p r ed o tvor i tv i jo poudar i l , da j e 
p o t r e b n o vedno bol j r a z v i j a t i t e -
l e fonsko mrežo. P T T p o d j e t j e 
M a n i t a r Ibo v r a z v o j itelefoniije 
vložilo v s edemle tnem pe r spek -
t i v n e m obdob ju t r i m i l i j a rde in -

vest ici j . V L e n a r t u je m o n t i r a n a 
a v t o m a t s k a poš tna cen t ra la izde-
l e k I sk re iz K r a n j a (58/C). Za 
l ena r ško cen t ra lo in m o n t i r a n j e 
je bilo p o r a b l j e n i h 15 mi l i jonov 
din. Z a e n k r a t je od 60. možinih 
p r i k l j u č k o v izkor iščenih 50. To 

VIKTOR LORBER iz Žic 63, 
pošta: Zg. Ščavnica, nam je po-
slal pismo v katerem sporoča, 
da se je pravkar vrnil iz JLA in 
prosi, da mu v bodoče pošilja-
mo Novice na drugi naslov. Med 
dragim tudi piše: 

Obenem se vam prav iz srca 
zahvalim, da ste mi redno in hit-
ro pošiljali priljubljeni list, ka-

šievi lo p a s e bo k m a l u povečalo. 
G o s t j e i n ostal i občani so s i 

n a t o ogledali novo av toma t sko 
poš tno centralo. P r e d in p o o tvo-
r i t v i p a je i m e l a v cen t ru L e n a r -
t a konce r t godba n a p iha la Pod-
j e t j a za P T T veze iz Mar ibora . 

terega sem z veseljem prečital. 
Z n j im sem bil povezan s svojim 
krajem. Priporočam tudi drugim 
fantom, ki odhajajo v razne kra-
je naše domovine služit vojaški 
rok, da si naročijo Domače no-
vice. 

Še enkrat najlepša hvala! Vas 
in vse občane pozdravlja Viktor 
Lorber. 

I Z N A S E P R E T E K L O S T I 

N a Mar iborsk i cest i št . 1 v L e n a r t u s t a j i t akoevan i »Spi-
tal« iz l a t a 1672. T u k a j j e fodla nekoč sdiroitišndca. Nad v ra t i 
te s t avbe so zanimivi g rb i hrastovšfcilh g ro fov in k r o n a t r g a 
Lenar t . Škoda je, d a j e s t a v b a itik ipod cesto in j e ob dežev-
n i h d n e h m o č n o ošlkropljena vs led .prometa n a »Severni m a -
gistratu«. Zainlimiiive g r b e bd bi lo po t r ebno bo l j e zaščiti t i . 

Foto B rumen 

PISMA B R A L C E V 



Jože ing. Čeh 

STROKOVNI NASVETI ZA SADJARJE 
V MESECU NOVEMBRU ZAŠČITITI SADNO DREVJE PRED VOLUHARJEM IN ZAJCEM 

Zaščito sadnega drevja pred 
zajcem, voluharjem in mišmi je 
opravilo sadjarjev v mesecu no-
vembru ter na to ne smemo po-
zabiti. 

Divji zajec nam s pričetkom 
novembra in tekom zime ogloda 
skorjo mladega sadnega drevja, 
pa tudi drevesa od 15 do 20 let 
starosti, ki so brez zaščite, niso 
varna pred tem škodljivcem. V 
zadnjih dveh zimah imamo zelo 
občutljive posledice, oziroma 
škodo, ko nam je zajec spored-
no z voluharjem, marsikateri 
nasad delno ali popolnoma uni-
čil. Želeti je, da se nam to ne 
ponovi, zato moramo pričeti 
ukrepati pravočasno. 

Premazovanje debel in vej ali 
škropljenje s škropivi, ki jih nu-
di sodobna kemična industrija 
na osnovi bakrov ali premazi, 
katere si po raznih navodilih 
napravimo sami, se niso izkaza-
la za dovolj zanesljiva, prav tako 
ne sredstva TMTD pripomočkov. 

Domača sredstva, kot so žival-
ska kri, vse vrste masti in olja 
(ker se ne topijo v vodi, se za 
premazovanje sadnih debel celo 
škodljiva, ker povzročijo zama-
šitev dihalnih celic-lenticel). Dre-
vesna skorja na tako premaza-
nih mestih odmira, se suši že ta-
koj spomladi ali pa se posledice 
pokažejo tekom prihodnjega po-
letja ali tekom dveh let. Za to 
odmiranje drevesne skorje sad-
jar j i iščejo vzroke v navedbah 
pozebe, "neodpornosti podlage 
itd., svojo iznajdbo premazov pa 
hvalijo. Tudi mešanice ilovice in 
govejega blata z dodatkom pre-
velike količine raznih zaščitnih 
sredstev (škropiv rumezan itd.) 
so škodljiva, enako kot če škro-
pimo s premočnimi koncentraci-
jami. 

Vsekakor je za enkrat še naj-
bolj zanesljiva dobro ograja ali 
pa ovijanje debel in nizkih vej. 
Pri srednje ali visokodebelnem 
drevju je najbolj praktična žič-
na mreža 2 krat 2 cm, visoka do 
1,5 m, katero enkrat namestimo 
za več let. Vsakoletni pregled 
mreže je potreben. Za sadjar je 
z ekstenzivnim sadovnjakom je 
vsekakor najbolj praktično vsa-
koletno ovijanje debel s slamo 
žitaric ali koruze (koruznico). V 
ta namen se lahko poslužujemo 
tudi stebel sončnic. Praktične in 
uporabne so tudi dobro očišče-
ne papirnate vreče od raznih 
umetnih gnojil. Ovita debla mo-
ramo 3 do 4 krat prevezati v ena-
komernih presledkih. Samo dva-
krat prevezani ovoji iz papirja 
se vsled vlage in sesedanja taja-
jočega snega radi trgajo, ostale 
ovoje pa lahko veter ali kakršne 
koli živali raztrgajo tako, da 
postanejo debla nezavarovana in 
le malokdaj brez zajčjih ugri-
zov. Za privezovanje ovojev upo 
rabi jamo vrbove mladike ali pa 
manila vrvice. Preveza mora biti 
dovolj trdna in stabilna. 

Voluhar je danes najnevarnej-
ši škodljivec mladega sadnega 
drevja, pa tudi starejša drevesa 
zaradi tega propadajo in slabo 
rodijo. Največ škode povroči vo-
luhar v zimskih mesecih, škodo 
pa opazimo šele spomladi in pre-
ko poletja, ko drevo odmira. Ro-
vi voluharja so za razliko od ro-
vov krta in miši največji, plo-

ščati in močno zglajeni. Ostali 
rovi pa so manjši okrogli in hra-
pavi. V bližini gnezda segajo ro-
vi voluharja v globino 15 do 50 
ali celo 100 cm globoko. Bolj od-
daljeni rovi od gnezda so v glo-
bini 5 cm. Krtine voluharja so 
majhne z debelejšimi kepicami. 
Da si voluhar znaša zaloge hrane 
v stranskih rovih, nam je vsem 
znano. 

Žal do danes ne poznamo učin-
kovitega sredstva za zatiranje te-
ga škodljivca. Čas za zatiranje 
je v jeseni, preko zime in spo-
mladi. Tu bom navedel le nekaj 
primerov zatiranja, ki so prak-
tični za manjše sadjar je . 

Zastrupljanje voluharja s ko-
renčki korenja in peteršilja: Kot 
prst debele korenčke razrežemo 
na polovico in sredino le opazno 
izdolbemo. Nato sredino napol-
nimo po dolžini s strupom (dobi 
se v kmetijskih trgovinah z za-
ščitnimi sredstvi, pod raznimi 
imeni, največ t. im. fosfin pasta). 
Tako premazane polovice pravil-
no spnemo z deli zobotrebcev ali 
primernimi lesenimi palčicami. 
Te vabe namestimo v žive rove 
čim globlje ter jih nato prekri-
jemo z večjim komadom travne 
ruše ali grude zeml je ter kra j za-
znamujemo. 

Lov s pastmi: Zato uporablja-
mo raznovrstne pasti in je zato 
potrebnp precej prakse in vztraj-
nosti. Te pasti so v večini žične 
ali jeklene klešče na pero. Klešče 
odpremo z vložkom ter jih na-
stavimo čim globlje v notranjost 
rova ter istega pokrijemo s trav-
no rušo, vendar ne smemo popol-
noma zapreti poti zraku. Dobro 
je, da pasti pritrdimo z žico ali 
vrvico, prostor pa zaznamujemo 
s količki. Voluhar vložek pasti 
izpodrine in ga klešče stisnejo. 
Po enem dnevu pregledamo na-
stavljene pasti, jih izpraznimo 
ter ponovno nastavimo. 

Pred zastrupljevanjem in na-
stavljanjem pasti moramo roke 
in orodje dobro očistiti in obri-
bati s svežo zemljo oziroma gli-
no, da odpravimo vonj po člo-
veku. 

Lov s topiči in lovsko puško: 
Voluhar ne trpi odprtih rovov 
ter jih čimprej ponovno zamaši. 
Tako imamo priliko, da voluhar-
ja počakamo in ga ustrelimo z 
lovsko puško. V to svrho strel-
janja uporabljamo naboje z vse-
bino le 30% smodnika normal-
nega naboja in le 10 do 15 kom. 
šiber št. 10 ali 12. Ko živ rov 
odpremo, se postavimo z za strel 
pripravljeno puško v oddajenosti 
tri do štiri metre, v položaju 
možnosti izstrela z čim manj-
šim premikom pri pomeritvi. V 
teku 15 do 20 minut navadno pri-
de voluhar zamašit odprti rov 
in delo je končano. Za vsak pre-
mik ali šum je voluhar zelo ob-
čutljiv in takoj izgine ter zamaši 
rov globlje, mi pa smo kljub dol-
gemu čakanju brez plena. Tak 
rov čez nekaj časa na drugem 
mestu ponovno odpremo. 

Isti postopek je z nastavljan-
njem topičev. Za strel pripravlje-
ne topiče nastavimo čim globlje 
v rov, pri zamašitvi rova voluhar 
z zemljo sproži topič. Opozoriti 
moram, da je nastava topičev 

zelo nevarno opravilo ter je že 
marsikateri nastavljalec bil ra-
njen z večjimi ali manjšimi po-
sledicami. Nastavljene topiče ne 
smemo pustiti brez nadzorstva, 
ker so nevarni za odrasle, še bolj 
pa za otroke. 

Nadaljnji način zatiranja vo-
luharja je zaplinjevanje rovov. 
V to svrho je najbol j praktična 
uporaba t. zv. »fostoxin« tablet. 
(Dobijo se že v prej navedenih 
trgovinah). Te tablete vlagamo 
v žive rove ter iste zadelamo. 
Pod vplivom zemeljske vlage se 
iz tablet razvija strupen plin, ki 
se širi po rovu in zastrupi volu-
harja. 

Kako ugotavljamo žive (nase-
ljene) rove. Ko opazimo že po-
škodovana drevesa, je tudi lahko 
najti rove, s tem, da z motiko 
prekopljemo okolico poškodova-
nega drevesa. Za odkrivanje ro-
vov se tudi poslužujemo železne 
palice. Ta na j bo 1 m dolga in 
premera 8 do 10 mm, na eni stra-
ni naj bo podobna popotni palici 
(zakrivljena), na spodnji strani 
pa v obliki kroglice odebeljena 
za 2 do 3 mm. Pri vlažni zemlji 
potiskamo palico na sumljivih 
mestih v zemljo in ko zadenemo 
no rov, se na tem mestu palica 
prosto vda in poskoči, kar malo 
izvežbani iskalec takoj zazna. Ti 
vbodljaji na j bodo dovolj gosti. 
Tako najdena sumljiva mesta z 
motiko odpremo. Pri tem mora-
mo paziti, da rov odpremo tudi 
v nasprotni smeri, čimgloblje 
rove izsledimo, tem sigurnejši je 
uspeh. Po ugotovitvi, če je rov 
živ ali prazen, se poslužimo ene-
ga prej navedenih postopkov. 

Voluhar se rad seli, zato mo-
ramo podvzemati zaščitne mere 
na večjih površinah, predvsem 
na ozarah ob robu njiv in nasa-
dov. 

(Nadaljevanje sledi) 

LEPO JE ŽIVETI 
Južni veter se je poigraval s 

pisanim jesenskim listjem. Bil 
je 27 september. 

Pri teti v Juršincih je bila tr-
gatev. Ves dan je bilo veselo, 
posebno med otroci, saj nas je 
bilo deset. Veselo smo se podili 
po zeleni trati in po vinogradu. 

Prišel je čas kosila in ker sem 
imela umazane čevlje, sem si jih 
šla umit v bližnjo mlako. Mlaka 
je bila globoka in je bilo težko 
priti do vode. V njo je speljana 
deska. Nič hudega sluteč sem šla 
po deski. Naenkrat pa se je des-
ka dvignila in jaz sem padla v 
vodo. Borila sem se s smrtjo. 
Sama ne vem, kako mi je uspelo, 
da sem se oprijela kola, ki je 
držal omenjeno desko. Skoraj 
nezavestno me je prijateljica Na-
da potegnila iz mlake. 

Kot v sanjah se še spominjam, 
da sem v tistem trenutku mislila 
samo še na starše, brate in ses-
tro. Ta dogodek je razburil vse 
trgače in ni bilo več prešernega 
smeha. 

Jaz sem se grela in sušila na 
krušni peči ter mislila, kako lepo 
je živeti! 

Lidija Kocuvan 
6. b razred 

Cerkvenjak 

Pomisli - ugani 
Uganka v 18. št. Domačih novic 

je bila nekoliko težja, saj smo 
dobili samo en točen odgovor. 
Nagrado je prejela FRANČIŠKA 
ŠALAMUN, Ptujska cesta 63, 
Lenart, ki je uganila, da so vrata 
zazidana v lenarški cerkvi in so 
jih nekoč uporabljali hrastovški 
grofje. 

Dragi bralci, danes je vaša na-
loga. da odgovorite: KJE JE NA-
PRAVLJEN NAŠ POSNETEK IN 
PRI KAKŠNEM OPRAVILU? 

Rešitve pošljite do 10. novem-
bra 1964 na naslov: Domače no-
vice, Lenart v Slov. gor., Radgon-
ska cesta 9. 

BRANJA ZAKELJŠEK iz Le-
narta nam je poslala dve pesmi-
ci. Piše, da želi, da njeno pisem-
ce ne bi šlo ponovno v koš. Dra-
ga Branja, prispevke ti bomo ra-
di objavili, samo mora jo biti iz 
tvoje neposredne okolice. Opisuj 
svoje delo in učenje ter ljudi 
okoli sebe. Piši tudi o delu krož-
kov v vaši šoli. Veš Branja, pes-
nikov je na svetu malo in veliko! 

Uredništvo 

DOM 
Najlepše je biti doma, 
kjer mamica moja živi, 
kjer rastejo rožice, 
kjer ptički pojo, 
saj vendar tam je lepo; 

Branja Zakeljšek 
osemletka Lenart 

Oprema za 
klubski prostor 

Krajevna organizacija SZDL 
Benedikt je nedavno nabavila 
opremo za klubski prostor, tega 
prostora pa še nimajo. Predvi-
devajo, da bodo v ta nameri do-
bili prostore, v katerih je bila 
do sedaj zdravstvena postaja. 

RAZPIS 
Takoj zaposlimo večje šte-

vilo kvalificiranih in priu-
čenih mizarjev. Prošnjo do-
stavite na naslov: «Agrokom-
binat« KZ Lenart, obrat Mi-
zarstvo-žaga »Brest« Lenart 
v Slov. Goricah. 

PIONIRJI NAM PIŠEJO 



ČE NIMATE OSEM RAZRE-
DOV OSNOVNE ŠOLE, PO-
TEM POZOR! 

Delavska univerza Lenart 
bi rada čimprej začela z os-
novnošolskim izobraževa-
njem odraslih v Lenartu. Le-
tos imajo interesenti mož-
nost absolvirati osmi raz-
red. 

Ponovno prosimo vse, ki 
so končali sedmi razred šo-
le, da se nemudoma prija-
vijo Delavski univerzi Le-
nart, kjer bodo prejeli po-
trebne informacije. 

Ne odlašajte s prijavo, da 
se bo pouk čimprej pričel. 

POŠTA VOLICINA V NOVIH 
PROSTORIH 

Obrtno gradbeno podjet je Le-
nart je preuredilo dva prostora 
v zadružnem domu Voličina za 
potrebe tamkajšnje pošte. Do se-
daj je bila pošta v stavbi, ki je 
v zasebni lasti. 

O b n a v l j a j m o t r a d i c i j e 1V0B 
(Nadaljevanje s 3. strani) 

V A Š A OSTALA MNENJA IN 
PRIPOROČILA? 

V i m e n u obč inskega z d r u ž e n j a 
bi želel, d a tod b i lo med o rgan i -
zac i jami toliko sode lovanja , kot 
so ga ime le m a s o v n e organizac i je 
n a čeilu SZDL v l e t o š n j e m pole t -
ju v C e r k v e n j a k u in t ako pokaza -
la, k a j se da s skupn imi močmi 
napravil ti. 

V o b n a v l j a n j u t rad ic i j NOB pa 
je tud i osnovna o rgan izac i j a Le-
n a r t mnogo nap rav i l a . S tega me-
sta se m o r a m v i m e n u obč inske-
ga z d r u ž e n j a zahval i t i t ud i vsem 
šolskim vodstvom, k i s k u p a j s KO 
ZB NOV o b n a v l j a j o -tradicije 
NOV in v s e m p i o n i r j e m in mla -
dini , ki za v s a k praznik t a k o le-
po u r e d i j o grobove naš ih pad l ih 
borcev za svobodo t e r vsem, ki 
skrlbijo, d a n j ihov i t e d a n j i cilji 
n e bodo nikol i omadeževani . 

Bliža se Dan mr tv ih , t a k r a t se 
ponovno spomnimo žrtev, ki so 
darova le ž i v l j e n j a za lepšo bo-
dočnost n a s vseh. 

F I L M S K I H 
GRADIŠČE 

25. oktobra 1964 
»MIRNO LETO« 
jugoslovanski č. b. film 

POVEČANO ŠTEVILO TBC BOLNIKOV 
(Nadaljevanje s 4. strani) 
krat na leto, bi opravila približ-
no tisoč obiskov, kar pa je za 
eno medicinsko sestro preveč. 
Ena sestra bi imela dovolj dela 
samo v dispanzerju. 

Sedanji dispanzer ima skrajno 
tesne in' neprimerne prostore ter 
bi bila novogradnja edina pamet-
na rešitev. Nekaj izboljšanja obe-
ta preureditev prostorov, tako bo-
do dobili prostor za novi rent-
genski aparat in nekoliko večji 
prostor za sprejem bolnikov, 
medtem ko glede čakalnice še ne 
bo urejeno. (Iz razgovora s pri-
mari jem protituberkuloznega di-
spanzerja v Lenartu, dr. Franjo 
Radšelom). 

1. novembra 1964 
»VOINA« 
jugoslovanski vojni cs film 

8. novembra 1964 
»KOZARA« 
jugoslovanski vojni film 

LENART 
25. oktobra 1964 

»TARZANOVA BORBA ZA 
ŽIVLJENIE« 
ameriški barvni film 

1. novembra 1964 
»PRESTOP V BEGSTVO« 
francosko-italijanski film 

8. novembra 1964 
»NASILJE NA TRGU« 
jugoslovanski film 

VOLICINA 
25. oktobra 1964 

»TIGROV ZALIV« 
angleška športna drama 

1. novembra 1964 
»DEKLICA IŠČE OČETA« 
sovjetska barvna drama 

8. novembra 1964 
»GRAŠČINA STRAHOV« 
zah. nemška barvna komedija 

- Uli kea{i f* teiu 1000 -
Piše: Franc Šuman ( J u ) 

Cehovski red krojačev je bil 
ustanovljen v XV. stoletju ,nato 
je bil večkrat dopolnjen in je 
imel 37. členov. Skoraj vsem 
obrtnikom je bilo določeno, ko-
liko pomočnikov in vajencev 
smejo imeti. Neki lenarški moj-
ster je zaposloval enega pomoč-
nika več kot mu je bilo dovo-
ljeno in je bil zato kaznovan, da 
je smel od tedaj naprej zaposlo-
vati le tri pomočnike namesto 
prej štirih. Krojači so imeli svoj 
mrtvaški prt in 12 svečnikov. 
Krojači niso smeli šivanih izdel-
kov drugih krojačev zaničevati. 

Za mojstrski izpit je bilo po-
trebno odgovoriti na 16 vprašanj 
zadovoljivo, potrebno je bilo tu-
di sešiti 16 komadov raznih de-
lov oblek, ki jih je določila stro-
kovna komisija. Krojači, čevljar-
ji, kovači, kolarji in še nekaj dru-

gih manjš ih obrtnikov so se smeli 
po pristanku krajevnega ceha in 
višje cehovske oblasti naseliti na 
podeželju. Po navadi je bilo do-
voljeno naseliti se okoli dve mi-
lje od mesta ali trga. Konec 
XVIII. stoletja je bilo pri nas 
16 cehovskih združenj, ki so bila 
v marsičem podobna. V tem ča-
su pa najdemo pri nas še precej 
obrtnikov, ki niso bili vključeni 
v cehe, n. pr. urarji , zlatarji, klo-
bučarji, svečarji, tkalci in še dru-
gi manjši hišni obrtniki kot so 
bili strugarji, izdelovalci kolov-
ratov, barvarj i ipd. 

Iz vsega omenjenega si je lah-
ko bralec ustvaril sliko nekda-
njih obrtnikov, zato končujem 
njihov nadaljnji opis in začen-
jam s poimenskim opisom obrt-
nikov v trgu Lenart od 1. 1784 
do 1793: 

1. Solak, Nendl in Glamer so 
bili mesarji, 

2. Zirngast, Stogmaier peka, 
3. Eberl in Gappmaier, 

usnjar ja , 
4. Potočnik, izdelovalec belega 

usnja, 
5. Mlinarič, Zirngast, Woll-

muth in Gsill, lončarji, 
6. Mlinarič, Damich, krojača, 
7. Wratintschetch in Raunig, 

čevljarja, 
8. Pregl, krznar, 
9. Sekol in Tredler, strugarja, 

10. Mtinx Ana, sedlarstvo in 
jermenarstvo, 

11. Sprimbser, ključavničarstvo, 
12. Golob, kovač, 
13. Urbanič, tkalec, 
14. Senekovič, zidarstvo, 
15. Bauman in Rudolf, 

steklarja 
16. Muršak, izdelovalec mila. 

V letu 1807 se je pridružila k 
omenjenim obrtim še pivovarna, 
ki sta jo ustanovila Nemec Sey-
frid in Jakob Bračko, njegov na-
slednik pa je bil Wagner. Zadnji 
pivovar je bil Lenarčan Lesse-
rer, ki je v letih okoli 1860 po-
stavil pivovarno v dvoriščno po-
slopje sedanjega gostišča Grozd 
v Lenartu. Nabavil je novo op-
remo in je pri tem zašel v finan-
čne težave, da je potem prej ren-
tabilna pivovarna prišla na draž-
bo na kateri je kupil poslopje 
in zemljišča brez inventarja Ma-
tija Polič, zaveden Slovenec, ki 
je tukaj ustanovil prvo narodno 
gostilno v katero so prihajali do-
mači in tuj i rodoljubi do začet-
ka druge svetovne vojne. 

Pri navajanju imen obrtnikov 
ste lahko ugotovili, da so bili ti 
v večini tujci. (Se nadaljuje) 

• S l 

/M 
« Ig, JHj 

Bil je petek. Jakec se je vrnil 
iz šole in pri stricu našel 
starejšega brata Matijo. Nje-
govega obiska je bil nad vse 
vesel, ker ga je redko kdo 
obiskal, poleg tega pa niti pri 
bližnjih sosedih ni imel so-
vrstniokv. Matija je prišel 
prosit stričeve, da bi pustili 
Jakca prihodnjo soboto z Ma-
tijem in starši na obisk k so-
rodnikom v sosednje meste-
ce. 

Stričevi so se najprej vpra-
šali kdo bo pasel krave, nato 
pa so dovolili Jakčev odhod. 
Prihodnje dni Jakec skoraj 
ni mogel spati, pred očmi so 
mu bili kraji, ki jih še niko-
li ni videl. O mestih je slišal 
samo v šoli. Zdela so se mu 
skrivnostna in velika, da bi 
se lahko v njih izgubil. To 
bo prijetno doživetje., je mi-
slil. 

Dočakal je dan odhoda. Po 
neprespani noči se je oblekel 
in veselo odšel proti svojemu 
domu. Starši in brat Matija 
so bili že pripravljeni za pot. 
Mlajša bratca je prišla čuvat 
bližnja sorodnica. Jakec je 
bil tokrat po dolgem času 
spet doma. Vse se mu je 
zdelo novo. Bilo je bolj mir-
no, brez prepirov. 

Oče in mati sta oblekla naj-
boljše obleke, ki sta jih ime-
la. Otroka sta vzela čevlje, 
ki jih bosta obula pred pri-
hodom v mesto. Šli so peš po 
bližnjicah. Pot je bila dolga, 
sonce je pripekalo . . . Usta-
vili so se pri nekem kmetu 
in zaprosili za vodo. Gospo-
dar jih je ocenjujoče pogle-
dal izpod čela. 



KONUS - OBRAT LENART 

najih cdvloi^titk 
KOLEKTIVOV 

Nedavno smo obiskali obrat 
Tovarne usnja »Konus« v Lenar-
tu. O delu obrata smo se pogo-
varjali z obratovodjem IVANOM 
TRDINOM in predsednikom ob-
ratnega DS JANKOM POLAN-
CEM: 

DVIG PROIZVODNJE 
Obrat Tovarne usnja Konus 

v Lenartu je po priključitvi k 
omenjenemu podjetju, ki je bila 
izvedena 1. 9. 1962, povečal pro-
izvodnjo za 70%. Sedaj dnevno 
dosežejo 2,200.000 din bruto pro-
izvoda. Polletni plan so dosegli 
51 procentno. Dosegli so 312 mi-
lijonov družbenega bruto proiz-
voda, lani v prvem polletju pa je 
oil ta 227 milijonov, torej se je 
letos povečal za 35 milijonov din. 

Kolektiv ima trenutno zaposle-
nih 57 ljudi. Število zaposlenih 

ženske čevlje in komerc krupon 
za težke čevlje. Komerc krupon 
izvažajo v Sovjetsko zvezo. Let-
ni plan izvoza so presegli že v 
prvem polletju. 

PREDELUJEJO AMERIŠKE 
SUROVINE 

V zadnjih treh mesecih v ob-
ratu Konusa v Lenartu uporab-
l jajo samo ameriške surovine. 
Kvaliteta uvoženih kož je slaba 
Kože imajo žige in precej mesar-
skih rezov. Kvalitetne kože je 
vedno težje dobiti. Veliko naših 
kvalitetnih kož gre v izvoz sku-
pa j z živo živino. Kar pa dobi-
vajo na obrat domačih kož, so 
tudi te vedno slabše kvalitete. 
Vsled industrijske proizvodnje 
mesa kože hitro snemajo in pri-
de do urezov. Iz nekvalitetnih 

2.500 din, od 40.00 do 60.000 din 
za 2.000 din, osebni prejemki nad 
60.000 din pa so povečani za 1.500 
din. 

ZAPOSLILI BODO NOVO 
DELOVNO SILO 

•V obratu Konusa v Lenartu 
urejuje jo obrat za specializirano 
proizvodnjo galanterijskega in 
tehničnega usnja. Strojna opre-
ma zato je zagarantirana. Ta de-
la bi morala biti do sedaj že kon-
čana, vendar je tovarna do sedaj 
urejevala obrat v Ljutomeru. 
Dokončno bodo vse potrebno 
uredili do konca leta ali v začet-
ku leta 1965. Z ureditvijo ome-
njenega bodo delovno silo pove-
čali za okoli 50 oseb. 

POTREBA PO IZOBRAŽEVANJU 
Tovarna usnja Konus Sloven-

ske Konjice — obrat Lenart za-

posluje delovno silo, ki ima pre-
težno osnovnošolsko izobrazbo. 
Trenutno na obratu ni bilo no-
benih tečajev, vendar so v kolek-
tivu mnenja, da bi bili potrebni 
interni strokovni tečaji. 

DELO MED DOPUSTOM 
Redki so člani delovnega ko-

lektiva obrata Konusa v Lenartu, 
da bi izkoristili svoj letni dopust 
na mor ju in drugje. Največ se 
med dopustom ukvarjajo z de-
lom na polju. Kljub temu pa pra-
vijo predstavniki kolektiva, da 
je elan dela zaposlenih — velik. 
OGLEDALI SMO SI OBRAT IN 
UGOTOVILI. DA JE V NJEM 
STORILNOST VISOKA. SURO-
VE KOŽE TUKAJ SPREMINJA-
JO V KRUPONE, KI BODO SLU-
ŽILI KOT SUROVINA ZA ČEV-
LJARSKO INDUSTRIJO! 

se je v lenarškem obratu po pri-
ključitvi zmanjšalo za 7 oseb. 
Temu so vzrok rekonstrukcije, 
ki zahtevajo manj delovne sile. 
Kljub zmanjšanju števila zapo-
slenih so v obratu dvignili sto-
rilnost po priključitvi za 80 pro-
centov. 

IZVAŽAJO V SOVJETSKO 
ZVEZO 

Obrat Konusa v Lenartu izde-
luje vse vrste podplatnega usnja 
in manjše količine gornjega us-
nja. To je ago krupon za fine 

kož kolektiv ne more ustvariti 
prvovrstnih izdelkov. 

POVEČALI OSEBNE DOHODKE 
Lansko leto so bili v prvem 

polletju osebni dohodki v pov-
prečju 23.593 din. V istem obdob-
ju letos pa so povprečno 33.962 
din. V ta znesek ni vračunano 
nedavno povečanje osebnih do-
hodkov v zvezi z določili ZIS. 
Omenjeno povečanje so začeli iz-
plačevati s 15. julijem po nas-
lednjem ključu: Osebni prejem-
ki do 40.000 din so povečani za Detajl iz obrata Tovarne usnja »Konus« Slov. Konjicc. v Lenartu 

V Lenartu imajo skoraj vsi pre-
bivalci ohišnice, kljub temu pa 
se je pokazala potreba po zele-
njavni trgovini. Trgovsko pod-
jet je »Povrtnina« iz Maribora je 
odprlo svoj trgovski lokal tudi 
v Lenartu. O poslovanju tega lo-
kala vam bo povedala pošlovod-
kinja SLAVICA TRŠOVEC: 

Od 1. 12. 1963 sem sama zapo-
slena v prodajalni »Povrtnine« v 
Lenartu. Lansko leto v mesecu 
decembru sem prodala 445 kg 

krompirja, 325 kg oranž, 252 kg 
solate, 225 kg jabolk, 157 kg gro-
zdja, 216 kg čebule, 112 kg fižo-
la, 211 kg kislega zelja, 198 kg 
mandarin, 38, kg banan, 72 kg 
smokev, 1.450 kom. ja jc in razno 
drugo blago. Poleg tega je bilo 
prodanega tudi precej špecerij-
skega blaga. Skupno je bilo v 
decembru lani prodanega blaga 
v vrednosti 1,016.923 dinarjev. 

PROMET JE ODVISEN OD 
LETNEGA ČASA 

Ob otvoritvi trgovine je bil pro-
met večji, kot je danes, to pa 
zato, ker smo odprli trgovino v 
zimskem času. Pričakujerr}, da 
se bo promet v toku enega me-
seca izboljšal. 

BOGATO ZALOŽENA 
TRGOVINA 

Na zalogi imamo vedno krom-
pir, čebulo, česen, papriko, groz-
dje, hruške, jabolka, južno sadje 
in ostale podobne artikle. Od špe-
cerij imamo sladkor, moko, riž, 
konzerve in drugo. Cene krom-
pirja so zaenkrat po 28 in po 36 
din kg, čebula stane 95 din kg, 
sveže zelje 45 din kg, grozdje 185 
din kg itd. Občani si želijo, da 

bi imeli na zalogi tudi testenine, 
kvas, pralna in čistilna sredstva, 
česar pa ne moremo prodajati , 
ker nimamo primernih prosto-
rov. 

Vsled premajhnega prostora 
so precejšnje težave, ker more-
mo imeti na zalogi le majhne 
količine blaga. V tesnem skla-
dišču pa lahko hranimo samo 
povrtnine, ker je to vlažno. 

TRGOVINA BI MORALA BITI 
OB GLAVNI CESTI 

Naš lokal je na zgornjem kon-
cu trga. Ce bi bil ta ob glavni 
cesti, bi imeli veliko večji pro-
met, kot ga imamo. Tam bi se v 
naši trgovini večkrat ustavili tu-
di turisti, ki potujejo skozi na-

selje, v to trgovino pa tujcev ni, 
ker za njo ne vedo. 

SOLIDNA PRODAJALKA 

Pripomba uredništva: 
Promet v tej trgovini ni velik, 

vendar pa je trgovina v pomoč 
marsikateri gospodinji. Vsak, ki 
pride v trgovino, je lahko zado-
voljen, prijazna Slavica mu ta-
koj postreže z zaželenim. Trgo-
vina »Povrtnina« v Lenartu je še 
posebno dobrodošla v zimskem 
času, ker ima na zalogi dovolj 
zelenjave. 

Bogata jesen 
V vinogradih so se zbrali tr-

gači grozdja, sliši se pesem pol-
na radosti. Kolikokrat so te ali 
one roke prijele za grozd, ga od-
rezale in vrgle v škaf. Spet bo 
tekel mošt in sodi bodo polni. 
Ob zimskih večerih in ob trdem 
delu pa ga bomo popili kakšen 
kozarček. Ta kozarček, ki nam 
bo v korist, če jih ne bo preveč, 
kar lahko škoduje nam in našim 
po tomcem. . . 

Po drevesih se vzpenjajo fan-
t je in dekleta, obirajo bogate plo-
dove in jih previdno spravljajo 

v zaboje, da sadje ne bo izgubi-
lo svoje prave podobe, ki jo je 
ustvarila narava ter bo ostalo 
sočno še pozno v pomlad. 

Po »gmajnah« se pasejo krave, 
bosonogi pastirj i tekajo za nji-
mi, prepevajo, kuri jo ognje in 
pečejo krompir in koruzo. Da, to 
je jesen, jesen, ki povrača kme-
tu trud, ki ga je vložil v začetku 
leta v sadovnjak, v zemljo, živi-
no in drugam. 

V teh dneh je v vseh kraj ih 
naše občine ista slika. Od Lokav-
ca do Nadbišča in od Zg. Ščav-
nice do Cerkvenjaka. Vse zori in 
se veseli novih plodov in prijet-
nih večerov, ki jih je v jeseni 
toliko. 

Sosedje se zbirajo na ličkanju 
koruze. Pogovorijo se to in ono. 
Vežejo koruzne storže v šope, po-
tem pa pridno sežejo po doma-
čem svinjskem mesu in pijači, 
nato pa zaigra Frčalek in Rubin 
. . . fant prime svoje dekle ter 
jo spremlja domov. Drugi dan 
Jaka zaspano pogleda skozi ok-
no, hitro si zmane oči in spet je 
poln volje do dela, saj mu je 
dala jesen to, kar si je želel. 

Klopotec bo vsak čas prenehal 
peti in stiskalnice bodo zacvilile, 
ko se bodo stiskale sočne jagode. 
Letos smo pridelali toliko in mo-
ramo gledati, da bomo drugo le-
to pridelali še več, da bo naše 
življenje iz dneva v dan lepše 
in srečnejše. 

» P O V R T N I N A « 


